

《七年级上册英语阅读理解专项训练10篇（含答案解析）》

七年级上册英语阅读理解专项训练1

Students must follow rules at schools. But some schools have unusual(特别的)school rules.

In a school in the USA, students cannot wear some winter clothing like jackets or hats in class. Because they are “ criminal symbols(犯罪标志) ” . But it is freezing in winter and the students don ' t understand(理解)why they cannot wear warm clothes in school.

An American college has many rules. One of them is that a student must make his bed by 9:00 a.m. every day. One student said if he wanted to sleep on Saturday morning, he must get up to make his bed before 9 o ' clock. Then he went back to sleep on top of the quilt. He thought it was interesting.

Students in a school in Japan cannot bring food from home. They can get food from school during their meal time. What ' s more, students must not talk at lunch. If a student doesn ' t follow the rules, he has to sit by himself on a chair with no table.

Teachers in some parts of the UK and Australia mustn't grade(打分)their students' homework with red ink (墨水). Because the schools think red color makes children unhappy when they get their graded homework. Teachers must use other colors like blue, purple, yellow or even with a pencil.

51.What does the underlined word "freezing" in paragraph 2 mean?

A.Cloudy. B.Cold. C.Cool. D.Hot.

52.How may the student in Paragraph 3 feel about the rule of making bed?

A.It ' s useful.

B.It ' s smart.

C.It's exciting.

D.It's funny.

53. What CANNOT students in a school in Japan do?

- A.They can't bring food from home.
- B. They can't wear some winter clothing.
- C. They can't make bed after 9:00 a.m.
- D. They can't listen to music during their meal time.

54. Why CANNOT some teachers in the UK use red ink?

- A.Teachers don ' t like using the red ink.
- B.Pens with red ink are too expensive.
- C. Some students feel terrible about it.
- D. Students like blue or yellow colors better.

55.Which can be the best title for the passage?

- A.School Uniform Rules
- B.School Rules for Teachers
- C.Surprising Food Rules at Schools
- D.Special School Rules Around the World

答案及解析：

51. 答案: B. Cold.

解析: 在第二段中，“freezing”一词用来形容冬天非常冷，学生不能穿保暖的衣服上学，因此这个词的意思是“寒冷的”。

52. 答案: D. It's funny.

解析: 第三段中提到的学生认为必须早上9点前起床整理床铺的规则很有趣，因为他可以整理完后再回去睡觉。这表明他觉得这个规则很好笑。

53. 答案: A. They can't bring food from home.

解析: 根据第四段，日本的一所学校规定学生不能从家里带食物，他们必须在校的

用餐时间从学校获取食物。其他选项在文中没有提到。

54. 答案: C. Some students feel terrible about it.

解析: 第五段提到, 在英国和澳大利亚的一些地区, 老师不能用红墨水给学生打分, 因为学校认为红色会让学生在收到批改的作业时感到不开心。这说明有些学生对于用红墨水打分感到不好。

55. 答案: D. special School Rules Around the World

解析: 整篇文章讲述的是不同国家的特殊学校规则, 包括美国、日本、英国和澳大利亚的学校规则, 因此 “Special School Rules Around the World” 是最适合作为文章标题的选项。其他选项只涉及文章中提到的一小部分内容。

七年级上册英语阅读理解专项训练2

My name is Mary. This is a picture of my class. Can you see me?

I am talking to my math teacher. I like my math teacher. He has short curly blonde hair and he wears glasses. He is of medium build and he is very smart. His name is Mr. Huang. My English teacher, Mrs. White, is in the middle of the picture. Can you see her in it? She has a high nose and a round face. She is tall and beautiful.

Do you think so? The girl beside her is my best friend Lily. She has two big eyes. And she is of medium height and thin. She always wears jeans. She can draw very well. She is talking to Peter. Peter is tall and he has a big mouth. He is good at playing basketball. He often plays it after school with his friends. The boy with some books in his hand is Ben. He is fond of reading and singing very much. He often practices singing songs when he is free. He wishes he could be a famous singer when he grows up.

56. What does Mary's math teacher look like?

A. He has long hair.

B. He is very tall.

C. He has black hair.

D. He is of medium build.

57. Who is Mary talking to?

A. Mr. Huang. B. Mrs. White. C. Peter. D. Ben.

58. Who has a round face?

A. Mary's math teacher. B. Mary's English teacher.

C. Mary's best friend. D. Mary's young brother.

59. What does the underlined phrase "is fond of" in paragraph 2 mean?

A. Dislike. B. Love. C. Keep. D. Hate.

60. What's the passage mainly about?

A. Mary's class.

B. A picture of Mary's class.

C. Mary's friends.

D. Mary's family.

答案及解析：

56. What does Mary's math teacher look like?

答案：D. He is of medium build.

解析：文章中提到Mary的数学老师Mr. Huang是“of medium build”，即中等身材。

57. Who is Mary talking to?

答案：A. Mr. Huang.

解析：文章第一段明确指出Mary正在和她的数学老师Mr. Huang说话。

58. Who has a round face?

答案：B. Mary's English teacher.

解析：文章中描述Mary的英语老师Mrs. White有“a round face”，即圆脸。

59. What does the underlined phrase "is fond of" in Paragraph 2 mean?

答案：B. Love.

解析：短语“is fond of”意味着非常喜欢，与“love”同义。

60. What's the passage mainly about?

答案：B. A picture of Mary's class.

解析：整篇文章描述了班级照片中的同学和老师，因此主要关于Mary班级的照片。

七年级上册英语阅读理解专项训练3

Library Rules

- * No entry (进入) without IC Card.
- * No entry with bag.
- * Turn off mobile phones or put on Silent Mode.
- * Students are responsible(负责的)for looking after their belongings in the library.
- * Open hours: 9:30 am to 4:00 pm, Monday to Friday.
- * Lunch time: 1:15 to 1:45 pm.
- * book bank dealing-second and fourth Friday (2:00 to 4:00 pm) of every month.
- * No talking in the library.
- * No marking or folding the pages of library books or papers.
- * If student books are returned after the due date, there is a fine(罚款)of 10 cents per day(holidays and the same day also count).
- * If students lose a book, they must pay a fine.
- * If students lose a library card, they must pay a fine of 50 cents per card.

51. What should you do if you want to get into the library?

A. Take an IC card.

B. bring a bag.

C. Take a mobile phone.

D. Carry a book.

52. Which of the following is TRUE according to the passage?

A. The library is open at 9:30 am every day.

B. Students can get into the library at 4:45 pm.

C. We should take care of our belongings in the library.

D. Students can return the book to the library on Saturday.

53. How long does lunchtime last(持续)? ____

A. One hour.

B. One hour and 15 minutes.

C. One hour and 45 minutes.

D. Half an hour.

54. Which of the following is one of the library's rules?

A. The book bank dealing is at 2:00 to 4:00 pm every day.

B. The library will not pay for your missing things.

C. You can talk with your friends in the library.

D. You can only make small marks on certain pages.

55. You don't have to pay a fine if you ____.

A. return a book early

B. lose the book you borrowed

C. lose your library card

D. return a book after its due date

答案及解析：

51. 答案：A

解析：根据规则"No entry without IC Card."，进入图书馆需要携带IC卡。

52. 答案：C

解析：根据规则"Students are responsible for looking after their belongings in the library."，我们应该在图书馆照顾好自己的物品。

53. 答案：D

解析：根据规则"Lunch time: 1:15 to 1:45 pm."，午餐时间从1:15到1:45，持续30分钟，即半小时。

54. 答案：B

解析：根据规则"If student books are returned after the due date, there is a fine of 10 cents per day."和"If students lose a book, they must pay a fine."，图书馆不会为丢失的物品付费，这与选项B相符。

55. 答案：A

解析：根据规则"If student books are returned after the due date, there is a fine of 10 cents per day."，如果提前还书，则不会产生罚款。选项A正确，因为提前还书不需要支付罚款。其他选项B、C、D都涉及到需要支付罚款的情况。

七年级上册英语阅读理解专项训练4

In Shanghai, many young workers go to night schools after work these days. This brings a new way for young people.

Every Wednesday night since September 11, a lot of young people come to learn the art of Chinese engraving (雕刻). They have classes at a community (社区) activity center. The class starts at 7 p.m., but many students get there in advance even before 6:30 p.m.

"We don't want to be late." said some students. Many people feel this study way interesting and helpful, 18 to 55 years old people can join it.

There are 382 different lessons, for example, traditional art and music, dance lessons and so on. An adult (成年) student has 12 lessons. However, he just paid about 500 yuan, it is very cheap.

"After work, I often watch videos on my phone, and this often makes me feel boring. But at night school, I can only do one activity, and it makes me feel quick." said Yang Xu, a student there.

The night schools help young people learn art and education, and they also bring traditional culture and arts back to life.

56. according to the passage, where do many young workers in Shanghai go after work?

A. Middle schools. B. Libraries. C. Night schools. D. Their homes.

57. When does the class start at a community activity center?

A. At 6:30 a.m B. At 7 a.m. C. At 6:30 p.m. D. At 7 p.m.

58. What does the underlined phrase "in advance" mean?

A. 准时 B. 延迟 C. 请假 D. 提前

59. Which of the following is NOT TRUE according to the passage?

A. There are 328 different lessons at night school.

B. Yang Xu likes having classes at night school.

C. Students can take music lessons at night school.

D. An adult student can join the night school.

60. We may read the passage from ____.

A. A notebook

B. A newspaper

C. A history book

D. A sports book

答案及解析：

56. C. Night schools.

解析：根据文章第一句话"In Shanghai, many young workers go to night schools after work these days."可知，许多年轻的工人在上海下班后会去夜校。

57. D. At 7 p.m.

解析：文章中提到"The class starts at 7 p.m."，说明课程是在晚上7点开始的。

58. D. 提前

解析：文章中提到"many students get there in advance even before 6:30 p.m."，这里的"in advance"意味着学生们在6:30之前就到了，即他们提前到达。

59. A. There are 328 different lessons at night school.

解析：文章中提到"There are 382 different lessons"，所以选项A中的328是不正确的，与文章内容不符。

60. B. A newspaper

解析：文章，介绍了上海夜校的情况，应该是一篇新闻报道，因此最有可能出现在报纸上。

七年级上册英语阅读理解专项训练5

Peppa is a little pig. She has a big family and she loves her family.

Here are her three family photos. Let's have a look. In the first photo, you can see Peppa, her father, mother and little brother George. What about the next photo? Peppa's grandparents are on the left of the photo and her parents are on the right. In front (前面) of them are Peppa, George and their friends. Who are in the last photo? Peppa's family and her uncle's family. The little pig on the left is Peppa's cousin Chloe. And Chloe's little brother is Alexander.

Peppa usually wears a red dress. She has many friends. She likes jumping in muddy puddles (泥坑). George is in a blue shirt. He likes playing with his sister. Daddy Pig is an engineer (工程师). He has the same job as Mr. Rabbit. He is in a green shirt. Mummy Pig works from home on her computer (电脑). She wears an orange dress. She is very nice. Grandpa Pig is in purple and Granny Pig is in pink. Peppa loves visiting her grandparents. They love each other.

51. What's the right order (顺序) of the photos?



A.

B.

C.

D.

52. How many cousins does Peppa have?

A. One.

B. Two.

C. Three.

D. Four.

53. What does Mr. Rabbit do?

A. A writer.

B. A nurse.

C. An actor.

D. An engineer.

54. Which of the following is TRUE?

A. Peppa likes jumping in muddy puddles.

B. George likes playing with his friends.

C. Daddy Pig works from home on her computer.

D. Granny Pig wears an orange dress and she is very nice.

55. Which might be the best title?

A. Peppa ' s Pig

B. Peppa ' s Friends

C. Peppa ' s Family

D. Peppa ' s Grandparents

答案及解析：

51. 答案：A

解析：根据文章内容，第一张照片是Peppa和她的父母以及弟弟George也就是 ，第二张照片是Peppa的祖父母在左边，她的父母在右边，Peppa、George和他们的朋友在前面，也就是 ，第三张照片是Peppa的家庭和她的叔叔的家庭，也就是 。所以正确的顺序是 。

52. 答案：B

解析：文章中提到Peppa的表妹Chloe和她的弟弟Alexander，所以Peppa有两个堂兄弟姐妹。

53. 答案：D

解析：文章中提到Daddy Pig是一名工程师，并且他的工作与Mr. Rabbit相同，所以Mr. Rabbit也是一名工程师。

54. 答案：A

解析：文章中提到Peppa喜欢在泥坑里跳，所以选项A是正确的。选项B没有提及，选项C和D与文章内容不符，因为Daddy Pig并不在家工作，而是工程师，而Granny Pig并没有提到穿橙色裙子。

55. 答案：C

解析：文章主要讲述了Peppa的家庭成员和他们的一些特点，所以最合适的标题是“Peppa的家庭”。选项A、B和D虽然也是文章中提到的内容，但它们不是文章的中心主

题。

七年级上册英语阅读理解专项训练6

Today is Sunday. Bob is reading a book under a tree. Grandfather, an 80yearold man, is sitting in the sun.

Grandfather sees a model plane in the tree and asks him, "What's that in the tree, Bob?"

"It's a model plane," Bob answers.

Then Grandfather asks him again, "What's that in the tree, Bob?" "It's a model plane," Bob tells him again.

Later, Grandfather asks him that question again. Bob is annoyed and says loudly to Grandfather, "It's a model plane!"

Grandfather doesn't say a word. He goes into the house and then comes out with an old diary in his hand. Then he reads, "Wednesday, August 15. Today, my little Bob sees a thing in a tree and asks me what it is. I tell him that it's a model plane. He asks me many times and I tell him many times. I am really glad to see his happy face..."

After hearing that, Bob's face turns red. He comes to Grandfather and hugs(拥抱) him. He knows he should be patient(耐心的) with his grandfather. He will be old one day.

56. Who is the old man?

A. Bob's uncle. B. Bob's father. C. Bob's friend. D. Bob's grandfather.

57. How many times does Grandfather ask Bob?

A. Twice. B. Three times. C. Four times. D. Five times.

58. What does the underlined word "annoyed" mean in Chinese?

A. 生气的 B. 无聊的 C. 高兴的 D. 焦急的

59. How does Bob feel after hearing Grandfather's diary?

A. Cool.

B. Great.

C. Sorry.

D. Happy.

60. What is the best title of the text?

A. Keep a Diary Every Day

B. Always Be patient with the Old

C. How to Find a Model Plane

D. How to Ask Grandfather a Question

答案及解析：

56. 答案：D

解析：根据文章第一段中的“Grandfather, an 80-year-old man, is sitting in the sun.”可知，这位老人是Bob的祖父。

57. 答案：B

解析：文章中描述祖父问了Bob两次关于树上的模型飞机的问题，再加上后来祖父又问了一次，总共是三次。

58. 答案：A

解析：根据上下文，Bob在祖父反复询问后感到不耐烦，因此“annoyed”在这里的意思是“生气的”。

59. 答案：C

解析：文章最后提到，Bob在听到祖父的日记内容后，脸变红了，并且他拥抱了祖父，这表明他感到抱歉(Sorry)。

60. 答案：B

解析：文章的主旨是Bob意识到他应该对祖父更有耐心，因为每个人都会有老去的一天。因此，最佳标题应该是“Always Be Patient with the Old”(总是对老人有耐心)。其他选项虽然与文章内容有关，但不是文章的中心思想。

七年级上册英语阅读理解专项训练7

Do you like animals? Do you want to have a pet dog? Ryzhiy is a nine-year-old dog. He is from Russia. He helps lots of people with his skills, He saves many people when they are in danger.

At first, he was a present from a policewoman Olga Chumarova to her beautiful daughter on her 14th birthday. But Ryzhiy's days as a pet finished when the police were looking for a kind of smart dog and Chumarova thought Ryzhiy was OK with that. So she sent it to the police station.

Then Ryzhiy became one of the most talented (有天赋的) dogs in the police station. The police often took him to train stations. When Ryzhiy is not with the police, he is very friendly.

After some media posted Ryzhiy on the Internet, many people started to love him. And he is very popular (受欢迎的) on Instagram.

51. How old is the dog Ryzhiy?

A. 7 B. 9 C. 14 D. 15

52. What does the underlined word "present" in paragraph 2 mean?

A. Gift. B. Model. C. Problem. D. Symbol.

53. Where does Ryzhiy often go to help the police?

A. Bus stations.

B. TV stations.

C. Radio stations.

D. Train stations.

54. What is the last paragraph mainly about?

A. Ryzhiy is popular on Instagram.

B. Ryzhiy is the most beautiful dog on the Internet.

C. Many people think Ryzhiy is scary and boring.

D. Lots of people want to see Ryzhiy.

55. Which can be the best title for this passage?

- A. A happy Family
- B. Smart Dogs in Russia
- C. A Talented Police Dog
- D. A Great Policewoman

答案及解析：

51. 正确答案是：B.9

在原文第一段中提到，Ryzhiy是一只九岁的狗，因此答案为B。

52. 正确答案是：A. Gift.

在第二段中提到，Ryzhiy原本是女警察Olga Chumarova送给女儿的一份礼物，所以present在这里的意思是“礼物”。因此，答案为A。

53. 正确答案是：D. Train stations.

在第三段中提到，警察经常带Ryzhiy去火车站，所以他经常去火车站帮助警察。因此，答案为D。

54. 正确答案是：A. Ryzhiy is popular on Instagram.

最后一段提到Ryzhiy在Instagram上很受欢迎，所以答案为A。

55. 正确答案是：C. A Talented Police Dog

全文介绍了Ryzhiy这只聪明的警犬，它能够帮助警察，拯救人们，因此最适合的标题是“一只聪明的警犬”(A Talented Police Dog)。

七年级上册英语阅读理解专项训练8

The students are happy because they are on holiday.

Mary is visiting her aunt in Paris, the capital of France. She is very excited to be in Paris. It is a very famous city. And it is a good place to go shopping!

Tom is fishing beside the lake. Because the water is very clean, there are so many fish in

the lake. Tom is having a good harvest. He is so happy to fish lots of fish now.

Simon and Bill are good friends. They are usually very busy with their study every day. So they want to do something different. They are going bike riding together in the beautiful countryside. It's relaxing.

Jesse is taking some photos in the park. The park is very beautiful in autumn, and it's a good place to take photos.

Everyone gets tired sometimes. It's important to have a rest. And it's good for your health. It can help you work or study better too. I hope everyone is having a good time.

51. Now Mary is in_____on holiday.

A.the lake

B.the countryside

C.the park

D.Paris

52.From the passage, we can learn that_____.

A. the students don't like their lessons at school

B. the students are doing something interesting for their holiday

C.the students are having fun near their home for their holiday

D.the students are in different grades in the same school.

53.The underlined word(划线单词)"harvest"means"_____"in Chinese.

A.休息、 B.收获、 C.旅行、 D.愉快。

54.Which of the following is NOT true according to the passage?

A.Jesse is very busy with his study for holiday.

B.Bill is going bike riding in the beautiful countryside.

C.Tom is fishing a lot of fish beside the clean lake.

D. Mary is visiting her aunt in France.

55. What is the passage mainly about?

A. Students do well at school on school days.

B. Students are making travel plans for their holiday.

C. Students are having a great time for their holiday.

D. Students are getting ready for their school work.

答案及解析：

51. 答案：D

解析：根据文章第二段第一句“ Mary is visiting her aunt in Paris, the capital of France.”可知，Mary现在在巴黎度假，所以正确答案是D。

52. 答案：B

解析：文章描述了不同学生在假期中的活动，如Mary在巴黎，Tom在湖边钓鱼，Simon和Bill在乡村骑自行车，Jesse在公园拍照。这些都表明学生们在假期中做着有趣的事情，因此正确答案是B。

53. 答案：B

解析：根据文章第三段中的描述“ Tom is having a good harvest. He is so happy to fish lots of fish now.”可以推断出“ harvest ”在这里的意思是“收获”，所以正确答案是B。

54. 答案：A

解析：根据文章最后一段“ Jesse is taking some photos in the park...”可知，Jesse在公园里拍照，并没有提到他忙于学习。因此，选项A“ Jesse is very busy with his study for holiday.”是不正确的，是本题的正确答案。

55. 答案：C

解析：文章主要描述了学生们在假期中的不同活动，他们都在享受假期，所以正确答案是C。其他选项与文章内容不符。

七年级上册英语阅读理解专项训练9

Jay and Joan like to spend the winter holiday with their mum and dad. This morning they were all going sledding(滑雪橇). There was a heavy snow last night. The hill at the park was great for sledding. Jay and Joan asked their parents to take them out. Their parents agreed.

They all put on warm clothes and boots (靴子). They brought hot drinks, put the sleds in the car and drove to the park.

Jay and his dad went down the hill on one sled. Joan and her mum went down on the other sled. They went fast. The snow flew on their faces. They shouted and laughed. Sledding was fun.

After playing for two hours, they took a short break. They wanted to get out of the cold, so they went into a warm house and had a hot drink. They talked about their fun day there.

Soon it was time to go back home. Jay and Joan were very happy today.

56. When did the story happen?

- A. In spring.
- B. In summer.
- C. In autumn.
- D. In winter.

57. How did they go to the park?

- A. On foot. B. By bus. C. By car. D. By train.

58. How long did they play sledding?

- A. For two hours. B. For three hours. C. For half a day. D. For a whole day.

59. Which of the following is NOT true?

- A. There are four people in the family.
- B. The family bought the boots in the park.
- C. Joan and her mum were on the same sled.

D.The family went into the house to warm themselves.

60.What is the best title for the passage?

A.A Happy Day B.Jay's Parents C.When to Sled D.How to Sled

答案解析：

56. When did the story happen?

答案：D. In winter.

解析：文章开头提到Jay和Joan喜欢和他们的父母一起度过寒假，并且他们去滑雪橇，这通常是在冬天进行的户外活动。

57. How did they go to the park?

答案：C. By car.

解析：文章中提到他们将雪橇放在车里，然后开车去公园，这表明他们是开车去的。

58. How long did they play sledding?

答案：A. For two hours.

解析：文章中明确指出他们玩了两小时后，他们休息了一下，所以答案是两个小时。

59. Which of the following is NOT true?

答案：B. The family bought the boots in the park.

解析：文章没有提到他们在公园买了靴子，而是提到他们穿上了温暖的衣服和靴子，这暗示他们可能是在家准备的。其他选项A、C和D都与文章内容相符。

60. What is the best title for the passage?

答案：A. A Happy Day

解析：文章主要讲述了Jay和Joan与父母一起在公园滑雪橇的快乐一天，所以"A Happy Day"最能概括文章的主题。其他选项B、C和D都没有涵盖文章的主要内容。

七年级上册英语阅读理解专项训练10

Many people have the wrong idea about pigs. Pigs are actually very clean animals. On farms, they live in dirty places. So, they become very dirty. In the wild, pigs keep very clean.

They are also really smart. They may be smarter than dogs. So, pigs can learn things from people.

Pigs are very friendly animals. Some people raise them as pets. Of course, people raise the small kind, not the big kind. Small pigs are very cute. And they don't break things in the house. Big pigs usually live outside on farms, not in people's houses.

56. Which words can describe pigs?

- A. Dirty and stupid. B. nervous and strange.
C. dangerous and unfriendly. D. intelligent and friendly.

57. What does "in the wild" mean?

- A. In nature. B. On farms.
C. Acting crazy. D. In people's houses.

58. Which of the following is true?

- A. Pigs like to be dirty.
B. People can teach pigs things.
C. Dogs are smarter than pigs.
D. Only farmers raise pigs.

59. What kind of pigs do people raise in their houses?

- A. The very big kind. B. The small kind.
C. The kind from farms. D. The ugly kind.

60. The article NOT discuss_____.

- A. pigs as pets

B.pigs on farms and in the wild

C. raising dogs

D. people's wrong ideas about pigs

答案及解析：

56. 答案：D

解析：根据文章第一段，猪实际上是非常干净的动物，并且它们非常聪明，可以学习人们教的东西。文章还提到猪是非常友好的动物。因此，描述猪的正确词汇是“intelligent and friendly”。

57. 答案：A

解析：文章中提到，在野外，猪保持非常干净。“In the wild”意味着在自然环境中，所以正确答案是“In nature”。

58. 答案：B

解析：文章中提到，猪非常聪明，它们可能比狗还聪明，所以人们可以教猪东西。因此，正确答案是“People can teach pigs things”。

59. 答案：B

解析：文章最后一段提到，有些人把猪当宠物养，当然是养小的那种，而不是大的那种。因此，人们在家里养的是小猪，正确答案是“The small kind”。

60. 答案：C

解析：文章讨论了人们对猪的错误观念、农场和野生的猪，以及把猪当宠物养的情况。文章没有讨论养狗的情况，所以正确答案是“raising dogs”。